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Avui, 25 de novembre, és el Dia Internacional  

per a l’Eliminació de la Violència envers les Dones. 

La violència masclista no és un problema de les dones,  

és un problema de tota la societat. 

Per tot això, diem ben alt i clar  

que la lluita contra la violència masclista  

necessita la implicació de tota la societat.  

En els últims anys,  

al nostre país ha augmentat el rebuig social  

contra la violència envers les dones.  

Per aconseguir-ho, ha calgut que dones i homes  

identifiquin les diferents formes que té la violència masclista  

i en responsabilitzin els agressors  

en comptes de culpabilitzar-ne les dones.  

Aquest canvi s’ha aconseguit gràcies  

a la intensa lluita feminista que des de fa temps  

actua en tots els àmbits de la societat: la feina, la cultura,  

l’esport, les administracions públiques, etc.  

Avui les administracions destinen més recursos que mai  

als serveis d’atenció i recuperació de les dones  

i de les seves filles i fills. 

Per això ens preguntem: 

­ Per què no s’atura la violència contra les dones?  

­ Per què es continuen matant dones  

pel fet de ser dones? 

­ Per què continuen augmentant les denúncies?  



Tot i el rebuig social i la resposta de les institucions, 

no n’hi ha prou.  

Encara acceptem actituds masclistes que menyspreen, 

ridiculitzen, controlen o dominen les dones i els seus cossos.  

I massa sovint posem en dubte la intenció de la víctima  

o supervivent que denuncia la situació de violència. 

Aquest estiu, tothom ha vist com l’agressió del petó  

a una jugadora de futbol  

davant les càmeres i difós arreu del món 

era excusat de manera injustificada.  

Hem vist la indignació de la societat  

davant del silenci dels qui tenien la responsabilitat d’actuar,  

dels qui van pressionar o qüestionar la reacció de la víctima  

i dels qui van callar massa dies. 

També hem vist com les jugadores de futbol  

denunciaven aquesta agressió  

i altres desigualtats amb el clam “S’ha acabat!”. 

Aquest és el pas que hem de fer totes i tots cada dia  

per posar fi a la violència masclista.  

Si callem i no fem res,  

donem suport a l’agressor.  

Totes i tots hem de detectar, prevenir i denunciar  

la violència masclista que pateixen les dones  

del nostre entorn: família, amistats,  

companyes de feina o d’escola, de grups de xarxes socials,  

als espais d’oci, al transport públic o al carrer.  

També podem reconèixer en el nostre entorn  

comentaris i comportaments masclistes  

i ajudar a superar les normes patriarcals de la societat.  

Podem cridar l’atenció sobre situacions de violència  

perquè s’aturin i exigir al nostre centre de treball,  

associació o espai d’oci que apliqui el protocol  

que està obligat a tenir.  



Totes i tots també tenim un paper important  

després d’una violència. 

Com a amiga o amic, familiar,  

company o companya de feina, veí o veïna,  

podem ajudar la víctima a identificar  

els indicis de violència que ha patit.  

Hem de donar-li suport emocional,  

ajudar-la a superar la por, l’aïllament,  

la vergonya o el sentiment de culpabilitat  

que pot provocar la violència. 

Li hem de dir que no és culpa seva,  

que som al seu costat  

i que la podem acompanyar als serveis especialitzats  

o trucar al telèfon 900 900 120.  

La Generalitat de Catalunya i els ajuntaments  

ens comprometem a dedicar tots els esforços  

i recursos necessaris per garantir el dret de les dones  

a una vida lliure de violència masclista.  

Per aconseguir-ho, hem de continuar treballant  

amb la implicació de tothom.  

Cadascú i cadascuna de nosaltres podem provocar el canvi. 

Estiguem alerta per prevenir, detectar i reparar  

les violències contra les dones,  

i per posar fi al patriarcat i al masclisme.  

 

 

 


